
PROTOKÓŁ NR XXVI/16 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 28 listopada 2016 r. 
 
Sesja trwała od godz. 12.05 do godz. 13.10.  
  

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 13, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Elżbieta Sikora  i Ewa Wypych. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
· Grzegorz Ambroziak  - Burmistrz Gminy Żychlin, 
· Zbigniew Gałązka   - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
· Waldemar Bartochowski  - Sekretarz Gminy Żychlin, 
· Emilia Rajewska    - Skarbnik Gminy Żychlin,  
· Waldemar Kardasz  - Radca prawny, 
· Radni Rady Powiatu w Kutnie, 
· Kierownicy Referatów Urzędu Gminy,  
· Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 
· Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 
· mieszkańcy gminy Żychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  
 
Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej oraz Radnych Rady Powiatu, 

Burmistrza – Pana Grzegorz Ambroziaka, Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, 
Skarbnika i Sekretarza Gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Kierowników 
Referatów Urzędu Gminy, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz pozostałe 
osoby przybyłe na obrady Rady. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  
do podejmowania uchwał. 
 
Od godz. 12.05 do godz. 12.45 obecnych na sali było 12 radnych – nieobecny radny Paweł 
Wachowiak. 
 
Do porządku obrad zgłoszono następującą zmianę: 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin wniósł o wycofanie z porządku obrad                
w punkcie 3 „Podjęcie uchwał w sprawach:” podpunktu c) o brzmieniu: 
„c) projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr XXII/108/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia             
29 sierpnia 2016 r.  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kutnowskiemu”, 
a wprowadzenie podpunktu c) o brzmieniu: 
„c) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok”.  
Zmiana ta dotyczy ostatnich środków finansowych, które wpłynęły na nasze konto i mogą 
zostać wprowadzone do budżetu a dotyczą projektu unijnego realizowanego przez Zespół 
Szkół Nr 1 w Żychlinie w ramach programu ERASMUS+. 
   
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia wniosku dotyczącego zmiany w porządku 
obrad. 
 
Za przyjęciem wniosku Burmistrza Gminy Żychlin, aby wycofać z porządku obrad                             
w punkcie 3 „Podjęcie uchwał w sprawach:” podpunkt c) o brzmieniu: 
„c) projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr XXII/108/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia                 

29 sierpnia 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kutnowskiemu”, 
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a jego miejsce wprowadzić podpunkt c) o brzmieniu: 
„c) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok” 
głosowało   - 12 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku przez Radę i przystąpiła do przyjęcia 
porządku obrad po zmianach. 
 
Za przyjęciem porządku obrad po zmianach głosowało  - 12 radnych, 
„przeciw”        -   0 radnych, 
„wstrzymało się”       -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytania i wolne wnioski. 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2016 rok, 
b) zmiany Uchwały Nr XVI/75/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2016 r.                

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
c) zmiany budżetu gminy na 2016 rok, 
d) określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości, 
e) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, 
f) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2017 rok, 
g) uchwalenia „Programu Współpracy Gminy Żychlin z organizacjami pozarządowymi i 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017”, 
h) uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Żychlin na lata 2017-2021, 
i) zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków, 
j) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi                         

i ustalenia stawki takiej opłaty. 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 20 czerwca 2016 r.                      

do 14 listopada 2016 r. 
5. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.  
6. Sprawy różne. 
7. Przyjęcie Protokołu Nr XXV/16 z dnia 26 października 2016 r. 
8. Zakończenie obrad. 
 
Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie zapytań i wolnych wniosków. 
Poinformowała wszystkich przybyłych na obrady Rady, że zgodnie z Regulaminem Rady  -   
w tym punkcie może zabierać głos również publiczność. 
 
Krzysztof Falkowski – na dzisiejszą Sesję prosiliśmy o obecność Komendanta Komisariatu 
Policji w związku z informacjami krążącymi po mieście o porwaniach dzieci, wielu rodziców 
pyta w szkole, czy są podejmowane jakieś działania w tym zakresie. 
Prosi o zorganizowanie spotkania z nauczycielami naszej gminy w sprawie reformy oświaty, 
aby zapoznać ich ze wstępnymi planami dotyczącymi zmian. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – rozumie zaniepokojenie rodziców 
informacjami o porwaniach dzieci. Z posiadanych informacji wiemy, że nie było 
odnotowanego faktu w statystykach policji, ani żadnego zgłoszenia dotyczącego podobnego 



3 
 

zdarzenia o czynie zabronionym w postaci porywania dzieci. Pan Komendant stwierdził, że 
informacja ta ewoluuje od gminy Bedlno do gminy Żychlin.  
Policja prowadziła kilka dni temu w Bedlnie akcję dotyczącą bezpieczeństwa w ruchu 
drogowym w okolicach skrzyżowania między Wojszycami a kierunkiem na Zduny. W tym 
czasie w okolicach DINO pojawiło się kilka samochodów policyjnych oznakowanych, co 
wywołało falę zapytań, co wydarzyło się w związku z przyjazdem tylu radiowozów. Wówczas 
pojawiła się plotka, że w okolicach DINO próbowano porwać dziecko. Według wiedzy 
Komendanta był to pierwszy moment, kiedy pojawiła się plotka. Później ta plotka przyszła do 
Żychlina, osoby pytały, czy nie było podobnego zdarzenia pod Milą, a następnie przeniesione 
to zostało pod Biedronkę. 
Pan Komendant uspokaja, że nie było żadnego zgłoszenia, aby takie zdarzenie miało 
miejsce na terenie Żychlina.  
Co do spotkania z nauczycielami – powzięte zostały kroki, które zmierzają do powołania 
zespołu roboczego, który będzie miał przygotować nasz system oświaty do zbliżającej się 
reformy. 30 listopada br. mają zostać ogłoszone podstawy programowe. Wszystkie gminy 
zostały poinformowane, że 10 grudnia ma być spotkanie z kuratorem oświaty w Kutnie               
w Urzędzie Miasta dla burmistrzów i wójtów z terenu powiatu. Zaprasza radnych do udziału 
w takim spotkaniu, szczególnie Przewodniczącego Komisji Oświaty.  
W przyszłym tygodniu zostanie wydane zarządzenie dotyczące powołania zespołu 
roboczego, w którym będzie również uczestniczył, a także Kierownik Ref. OZ, radca prawny 
Iwona Śmietanka oraz przedstawiciel Rady – ma na myśli Przewodniczącego Komisji 
Oświaty. Po spotkaniu z kuratorem oświaty i otrzymaniu nowej podstawy programowej, 
będziemy mogli przystąpić do prac, a następnie przedstawić Radzie harmonogram prac 
dotyczących zmian organizacyjnych, jak widzimy nową siatkę szkół  i ewentualne przejście 
Szkoły Podstawowej Nr 1 do obiektu przy ul. Łukasińskiego. Najbardziej niepokoi nas 
sytuacja, jak będzie wyglądała nauka dzieci najmłodszych i spotykanie się ich z uczniami 
klasy 8 oraz uczniami Liceum Ogólnokształcącego.  
W styczniu 2017 r. będziemy podejmować już pierwsze uchwały. Na pewno uczniowie szkoły 
nr 1 zyskaliby na przejściu do nowego obiektu tj. do budynku gimnazjum i liceum.  
 
Anna Wrzesińska – w przyszłym roku będzie 620 rocznica nadania praw miejskich miastu 
Żychlin – zapytała, czy w związku z tym wydarzeniem planuje się jakąś wspólną imprezę 
różnych stowarzyszeń i instytucji w celu jej uczczenia? 
 
Grzegorz Ambroziak – pierwsze spotkanie robocze zostało zorganizowane w szkołach, 
mamy wstępny kalendarz imprez na 2017 rok w związku z tą uroczystością. Dalej będziemy 
zapraszać stowarzyszenia do udziału w tych uroczystościach, które zostaną rozłożone                    
w czasie całego roku 2017.  
Jeśli radni podejmą uchwałę w sprawie nowego herbu gminy Żychlin i inne uchwały z tym 
związane, będzie to rozpoczęcie roku jubileuszowego. 
 
Agnieszka Tomaszewska – zapytała o sprawę dyżuru radnych w Żychlińskim Domu Kultury, 
rozmawiała z Panią Dyrektor na ten temat, ale Pani Dyrektor poinformowała, że nie ma takiej 
możliwości. 
 
Magdalena Rzeźnicka – Dyrektor ŻDK – w Domu Kultury brakuje małych pomieszczeń,                 
w których takie spotkania mogłyby się odbywać. Sam Dom Kultury wynajmuje nieodpłatnie 
na swoje potrzeby 3 pomieszczenia w Zespole Szkół. 
 
Grzegorz Ambroziak – skoro jest problem lokalowy i nie ma pomieszczeń w ŻDK, to po 
nowym roku, gdy już się wprowadzimy do budynku Urzędu po remoncie, udostępnimy 
Państwu na dyżury salę w Urzędzie. 
 
Elżbieta Tarnowska – do tej pory były dyżury w Urzędzie Gminy Przewodniczącego i 
Wiceprzewodniczącego, tak więc uważa, że żadnego problemu w tym zakresie nie będzie. 
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Matylda Jakubowska-Czaja - uważa, że w Urzędzie z dyżurami nie będzie problemu, miały 
propozycję zorganizowania dyżuru dla mieszkańców w miejscu bliżej Os. Wyzwolenia, stąd 
zapytania w kierunku Pani Dyrektor ŻDK.  
 
Anna Stępniak – Sołtys Sołectwa Buszków – oświetlenie w miejscowości Buszków – 
mieszkańcy miejscowości Buszków Dolny przypominają swoją prośbę o zamontowanie                 
3 lamp oświetleniowych. 
 
Grzegorz Ambroziak – zostało to zgłoszone do Zakładu Energetycznego, jesteśmy na 
etapie negocjacji z zakładem w zakresie oświetlenia ulicznego, tak więc wniosek zostanie 
zrealizowany. 
 
Anna Stępniak złożyła wniosek pisemny a ręce Burmistrza Gminy o zamontowanie 3 lamp 
oświetleniowych w sołectwie Buszków. 
  
 
Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) zmiany budżetu gminy na 2016 rok, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 
rok. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2016 rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok 
głosowało   - 12 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
 
Uchwała Nr XXVI/122/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

b) zmiany Uchwały Nr XVI/75/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 
2016r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/75/16 
Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
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w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/75/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2016 
r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Nr XVI/75/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie z zmiany Uchwały Nr XVI/75/16 Rady Miejskiej                
w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej głosowało  - 12 radnych, 
„przeciw”    -   0 radnych, 
„wstrzymało się”   -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXVI/123/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

c) zmiany budżetu gminy na 2016 rok, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 
rok. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2016 rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok 
głosowało   - 12 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
 
Uchwała Nr XXVI/124/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

d) określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości, 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do uchwał               
w sprawie podatków i opłat na 2017 rok.    
 
Grzegorz Ambroziak – na komisjach była dyskusja nad stawkami podatków, obiecał 
wówczas, że dokona jeszcze analizy proponowanych stawek i wypowie się na Sesji Rady. 
Największa dyskusja była na temat stawek podatku od nieruchomości i podatku rolnego. 
Przychyla się do propozycji Państwa Radnych i proponuje, aby w projekcie uchwały                         
w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego przyjąć stawkę 
47,25 zł za 1 dt, a więc taką, jaką Państwo Radni sugerowali na posiedzeniach komisji.  
Natomiast w projekcie uchwały w sprawie rocznych stawek podatku od nieruchomości 
proponuje: 
1) od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,88 zł od 1 m² powierzchni, 
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b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 
jezior i zbiorników sztucznych – 4,54 zł od 1 ha powierzchni, 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,30 zł od 1 m² powierzchni, 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji – 1,00 zł os 1 m
2
 powierzchni;  

2) od budynków lub ich części:  
a) mieszkalnych – 0,70 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej –
 22,08 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – 10,59 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów 
o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,45 
zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 5,00 zł od 1 m² powierzchni 
użytkowej;           

3) od budowli - 2% ich wartości. 
Państwo Radni prosili, aby nie podnosić rolnikom podatku rolnego, do tego się przychylił i 
zmienia tę stawkę. Prośby Radnych dotyczyły również nie podnoszenia podatku od 
działalności gospodarczej, więc również tu podwyżki nie będzie i ze względu na to, że                
w punkcie 1c podatek od gruntów pozostałych dotyczy wszystkich mieszkańców po dyskusji 
z Zastępcą Burmistrza postanowił obniżyć tę stawkę z 0,40 zł do 0,30 zł od 1 m² 
powierzchni.   

Innych propozycji stawek do projektu uchwały nie wniesiono.        

Od godz. 12.45 obecnych na sali 14 radnych – doszedł radny Paweł Wachowiak. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały ze stawkami  
zaproponowanymi przez Burmistrza Gminy Żychlin tj.: 
1) od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,88 zł od 1 m² powierzchni, 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 
jezior i zbiorników sztucznych – 4,54 zł od 1 ha powierzchni, 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,30 zł od 1 m² powierzchni, 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji – 1,00 zł os 1 m
2
 powierzchni;  

2) od budynków lub ich części:  
a) mieszkalnych – 0,70 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej –
 22,08 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – 10,59 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów 
o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,45 
zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 5,00 zł od 1 m² powierzchni 
użytkowej;  

3) od budowli - 2% ich wartości. 
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Za podjęciem projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku            
od nieruchomości ze stawkami zaproponowanymi przez Burmistrza Gminy Żychlin   
głosowało  - 13 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXVI/125/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

e) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do 
celów wymiaru podatku rolnego wraz ze stawką zaproponowaną przez Burmistrza Gminy 
Żychlin, tj. ze stawką 47,25 zł za 1 dt. 
 
Innych propozycji stawek nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny 
skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego z ceną skupu żyta zaproponowaną przez 
Burmistrza Gminy Żychlin, tj. ze stawką 47,25 zł za 1 dt. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego z ceną skupu żyta zaproponowaną przez Burmistrza Gminy Żychlin,                      
tj. ze stawką 47,25 zł za 1 dt głosowało  - 13 radnych, 
„przeciw”      -   0 radnych, 
„wstrzymało się”     -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXVI/126/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

f) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2017 rok, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych na 2017 rok informując, że stawki podatku od środków 
transportowych pozostają na poziomie 2016 roku i przystąpiła do podjęcia projektu uchwały. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2017 rok ze stawkami podatku na poziomie 2016 r. 
głosowało   - 13 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę 
Uchwała Nr XXVI/127/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

g) uchwalenia „Programu Współpracy Gminy Żychlin z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2017”, 
 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu 
Współpracy Gminy Żychlin z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017”. 
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OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Rewizyjna 
(4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy Gminy Żychlin z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 
2017”. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
„Programu Współpracy Gminy Żychlin z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017”. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy Gminy Żychlin 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2017” 
głosowało   - 13 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę 
Uchwała Nr XXVI/128/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

h) uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Żychlin na lata 2017-2021, 

 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – na posiedzeniach komisji 
dyskutowaliśmy nad wieloletnim programem gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
gminy, ale wówczas nie miał całej analityki dotyczącej tego programu. Po przeanalizowaniu 
wszystkich zapisów stwierdziliśmy, iż należy dokonać zmiany w załączniku do projektu 
uchwały, a mianowicie w § 11 w tabeli nr 2 dotyczącej czynników wpływających na wysokość 
stawki czynszu – w tabeli w pozycji 4 – lokal mieszkalny z wc w mieszkaniu, bez c.o. i 
łazienki zmienimy z wartości „+29” na „+15”. Pozostałe pozycje pozostają bez zmian. 
Następnie w ust. 2 tego § wystąpił błąd logiczny, że obniżki od poz. 5 do poz. 7 mogą być 
udzielone tylko z jednego tytułu. Może zdarzyć się taka sytuacja, że ktoś ma lokal mieszkalny 
z wc poza mieszkaniem lecz w budynku bez c.o. i łazienki i jednocześnie ten lokal jest 
zagrzybiony i zawilgocony, wówczas można byłoby zastosować dla niego tylko jedną ulgę.       
W związku z tym prosi, aby zapis ust. 2 wykreślić z § 11, a w ust. 3 prosi o zmianę zapisu na 
następujący: 
„Podwyżki i obniżki wymienione w tabeli od poz. 1 do poz. 7 stosuje się odpowiednio do 
stanu i wyposażenia danego lokalu mieszkalnego.” 
Po wskazanych zmianach nastąpi również zmiana kolejności ustępów – ust. 3 do 7 staną się 
odpowiednio ust. 2 do 6.  
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Żychlin na lata 2017-2021 i 
poprosiła Radnych o dokonanie zmian w § 11 załącznika do uchwały, o których mówił 
Burmistrz Gminy Żychlin. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
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w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Żychlin na lata 2017-2021. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Żychlin na lata 
2017-2021 wraz ze zmianami zaproponowanymi przez Burmistrza Gminy Żychlin. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Żychlin na lata 2017-2021 ze zmianami 
wskazanymi przez Burmistrza Gminy Żychlin  
głosowało   - 13 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę 
Uchwała Nr XXVI/129/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

i) zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (2 głosami „za”, przy 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”),  Komisja 
Oświaty (2 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących się”), Komisja Rolna (2 głosami „za”, przy 
1 „przeciw” i 2 „wstrzymującymi się”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
Komisja Rewizyjna (1 głosem „za”, przy 3 „przeciw”) negatywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie                 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
głosowało   - 0 radnych, 
„przeciw”  - 4 radnych, 
„wstrzymało się” - 9 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada nie podjęła uchwały. 
 
Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – poinformował, że 
ustawodawca przewidział taką sytuację, jaką mamy tu obecnie, to znaczy jeśli Rada nie 
podejmie uchwały o zatwierdzeniu taryf, to i tak one wejdą w życie po upływie 70 dni od dnia 
złożenia wniosku tj. z dniem 1 stycznia 2017 r. wejdą w życie stawki opłaty za wodę i ścieki                
w takiej wysokości, w jakiej zaproponowało przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne. 
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j) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 
ustalenia stawki takiej opłaty. 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – na posiedzeniach komisji w ślad za nie 
podnoszeniem stawek podatków rolnego i od nieruchomości, poszła propozycja, aby nie 
dopłacać do gospodarki odpadami prawie 250.000 zł i podnieść opłatę za wywóz śmieci. 
Radni zaproponowali stawki za odpady segregowane 10 zł miesięcznie za osobę, co 
spowodowałoby ewentualna nadwyżkę w wysokości około 24.000 zł. Jeśli powstałaby 
nadwyżka, wówczas można byłoby ją wydać na cele związane z gospodarką odpadami, jest 
możliwe, że tej nadwyżki nie będzie. Proponuje zatem podniesienie tej stawki na 10 zł od 
osoby za odpady segregowane, natomiast za odpady niesegregowane 15 zł od osoby.  
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty 
ze stawkami 10 zł miesięcznie od osoby za odpady segregowane i 15 zł miesięcznie od 
osoby za odpady niesegregowane.  
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty  ze stawkami 10 zł 
miesięcznie od osoby za odpady segregowane i 15 zł miesięcznie od osoby za odpady 
niesegregowane głosowało  - 13 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę 
Uchwała Nr XXVI/130/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres od                        
20 czerwca 2016 r. do 14 listopada 2016 r. 
 
Do przedłożonego sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia sprawozdania. 
 
Za przyjęciem sprawozdania z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres od                          
20 czerwca 2016 r. do 14 listopada 2016 r. głosowało - 13 radnych, 
„przeciw”       -   0 radnych, 
„wstrzymało się”       -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania przez Radę. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 20 czerwca 2016 r. do                
14 listopada 2016 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
   
 
Do p-tu 5. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
 
Odpowiedzi za zapytania zostały udzielone w punkcie 2 porządku obrad „Zapytania                 
i wolne wnioski”. 
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Do p-tu 6. Sprawy różne. 
 
Paweł Wachowiak – w imieniu przedsiębiorców podziękował za niepodnoszenie stawki 
podatku od działalności gospodarczej. 
 
Grzegorz Ambroziak – biorąc pod uwagę prośby radnych zaproponował również obniżenie 
podatku od gruntów pozostałych, co również będzie miało wpływ nie tylko na przedsiębiorców, 
ale na wszystkich mieszkańców naszej gminy. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała pisma, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej w Żychlinie: 
- pismo od Pani redaktor Doroty Grąbczewskiej w sprawie zmiany nazw ulic kojarzących się 

z komunizmem, 
- pismo Komendanta Komisariatu Policji w Żychlinie w sprawie włamań do mieszkań, 
- wniosek o zamontowanie lamp oświetleniowych w miejscowości Pasieka koło stacji 

HUZAR. 
 
Grzegorz Ambroziak – zbieramy wszystkie wnioski w zakresie oświetlenia ulicznego i 
będziemy podejmować decyzje, które wnioski należy zrealizować w celu podniesienia 
bezpieczeństwa mieszkańców. 
 
 
Do p-tu 7. Przyjęcie Protokołu Nr XXV/16 z dnia 26 października 2016 r. 
 
Do przedłożonego protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia Protokołu XXV/16 z dnia 26 października 
2016 r. 
 
Za przyjęciem Protokołu Nr XXV/16 z dnia 26 października 2016 r. 

głosowało  -  13 radnych, 
„przeciw”  -    0 radnych, 
„wstrzymało się” -    0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
 
 
Do p-tu 8. Zakończenie obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady zamknęła XXVI Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
                                                                                   Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                          /-/ Elżbieta Tarnowska 
 
Protokolant: 
 
M. Charążka 
 


